
Protokół Nr XXV.2021 

z sesji Rady Gminy Górzyca 

odbytej w dniu 25 lutego 2021 r. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy pani Janina Bryl o godzinie 13
00 

otworzyła 

sesję i po powitaniu radnych poinformowała, że obradowanie odbędzie się                    

w zdalnym trybie, mając na uwadze 
 
art. 15zzx ust. 1-3 ustawy z dnia 2 marca 

2020 r. o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, 

przeciwdziałaniem i zwalczaniem COVID-19, innych chorób zakaźnych oraz 

wywołanych nimi sytuacji kryzysowych (Dz. U. z 2020 r. poz. 1842). 

Zastosowanym środkiem komunikowania się będzie telekonferencja. 
 
 

 

Wiceprzewodnicząca Rady oświadczyła, że na sesji obecnych jest 13 radnych 

(nieobecna radna Stanisława Urban i radny Krzysztof Bańka), co stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał (obecność 

sprawdzona poprzez odczytanie kolejno z listy obecności radnych                               

i odnotowanie obecności na arkuszu listy). 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że sesja jest rejestrowana                       

i transmitowana w internecie, a głosowanie odbędzie się na imiennych 

wykazach głosowań oddzielnie dla każdego tematu poddanego pod głosowanie 

oraz przy użyciu urządzeń do głosowania. Dodał, że każdorazowo radny 

zostanie wywołany do oddania głosu i jego głos zostanie odnotowany na 

arkuszu głosowań oraz na urządzeniu do głosowania. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady przedstawiła wniosek Wójta o  zmianę  porządku 

obrad  XXV sesji Rady Gminy Górzyca poprzez dodanie do punktu 8 punkt 8a  

o treści: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV.145.2021 

Rady Gminy Górzyca z dnia 28 stycznia 2021 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

wysokości tej opłaty i ustalenia stawek opłat za pojemniki na terenie  Gminy 

Górzyca.” 

 

Sekretarz Gminy Anna Kwiek-Judycka uzasadniła konieczności podjęcia ww. 

uchwały. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy spytała czy radni zgłaszają propozycje do 

porządku obrad sesji? 

Radni nie zgłosili innych propozycji do porządku obrad sesji. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała pod głosowanie jawne radnych 

wprowadzenie zmian w porządku obrad sesji. 

 



W wyniku głosowania jawnego radni zdecydowali o zmianie porządku obrad 

sesji wynikiem głosowania: 13 głosów „za”, przy 0 głosów „przeciwnych”             

i 0 głosów „wstrzymujących się”. 

 

Porządek obrad sesji: 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy. 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych              

w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA Górzyca”, Klubu 

Sportowego „Walka Czarnów” oraz Górzyckiego Klubu Tenisowego 

„Smecz” na temat działalności klubów i funkcjonowania sportu w gminie 

oraz sprawozdania finansowe z wykorzystania dotacji przez Kluby na 

realizację zadań publicznych z zakresu sportu w 2020 roku. 

7. Realizacja inwestycji gminnych w 2020 roku. 

8. Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. Funduszy 

Strukturalnych UE w 2020 roku. 

8a.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV.145.2021 Rady  

     Gminy Górzyca z dnia 28 stycznia 2021 r. w sprawie wyboru metody  

     ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia  

     wysokości tej opłaty i ustalenia stawek opłat za pojemniki na terenie  Gminy  

     Górzyca. 

9. Roczne sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z działalności                 

w 2020 roku. 

10. Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                   

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub               

w sprawach projektów uchwał. 

14. Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy.  

 

Realizacja porządku obrad: 

 

Ad. 1, 2,  

Zrealizowano na wstępie. 

 

Ad. 3 

Przyjęcie protokołu XXIV sesji Rady Gminy. 



Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że protokół został zamieszczony na 

stronie BIP i spytała  czy radni zgłaszają uwagi do protokołu  z obrad XXIV 

sesji Rady Gminy. 

 

Radni nie zgłosili uwag do protokołu  i w wyniku głosowania jawnego protokół 

Nr XXIV.2021 został przyjęty jednogłośnie 13 głosami „za”. 

 

Wyniki imienne z głosowania oraz płyta z transmisją obrad stanowią załącznik 

do protokołu. 

 

Ad. 4 

Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych                 

w okresie międzysesyjnym. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że działania Przewodniczącego 

Rady Gminy w okresie międzysesyjnym były związane ze sprawami 

organizacyjnymi Rady Gminy i z  przygotowaniem materiałów na sesję oraz 

rozmowami z mieszkańcami gminy. 

 

Ad. 5 

Informacja Wójta Gminy z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje przedstawił i omówił Wójt Gminy Robert Stolarski. 

 

Ad. 6 

Sprawozdanie Prezesa Klubu Sportowego „ODRA Górzyca”, Klubu 

Sportowego „Walka Czarnów” oraz Górzyckiego Klubu Tenisowego „Smecz” 

na temat działalności klubów i funkcjonowania sportu w gminie oraz 

sprawozdania finansowe z wykorzystania dotacji przez Kluby na realizację 

zadań publicznych z zakresu sportu w 2020 roku. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że Sprawozdania zostały 

przedłożone w formie pisemnej i omówione zostały przez: 

- Prezesa Klubu Sportowego ODRA Gorzyca Grzegorza Dereń; 

- członka Zarządu Klubu Sportowego Walka Czarnów” Rafała Baran. 

  

Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, że nie ma kontaktu w tej chwili                            

z przedstawicielem Górzyckiego Klubu Tenisowego „Smecz”. Radni zapoznali 

się z przedłożonym sprawozdaniem i nie zgłaszają żadnych do niego uwag. 

 

Radny Rafał Baran w komentarzu do przedłożonych sprawozdań poinformował, 

że kluby sportowe  pełnią rolę tożsamościową, wzmacniają więzi kibiców                    

z instytucją sportową, są rozrywką i okazją do spotkań. Zdaniem radnego 



sportowcy powinni się wiązać z Klubem bez ekonomicznych zasad, dla idei 

rozwoju i promocji sportu, należy wykluczyć płacenie zawodnikom                              

z publicznych pieniędzy za ich przynależność do danego Klubu. Te pieniądze 

mogą być wykorzystane na organizację np. zgrupowań dla sportowców czy 

innych form poprawy ich kondycji i sprawności fizycznej, na szkolenia lub 

zakup sprzętu. Radny powiedział, że radni Rady Gminy i władze samorządowe 

powinny wspierać działania Klubów Sportowych działających w gminie             

i prowadzić z nimi dialog w tematach rozwoju sportu. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Sfery 

Socjalnej w dniu 22 lutego 2021 r. była pozytywna i otworzyła dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poddała 

pod głosowanie jawne przyjęcie  Sprawozdania Prezesa Klubu Sportowego 

„ODRA Górzyca”, Klubu Sportowego „Walka Czarnów” oraz Górzyckiego 

Klubu Tenisowego „Smecz” na temat działalności klubów  i funkcjonowania 

sportu w gminie oraz sprawozdania finansowe z wykorzystania dotacji przez 

Kluby na realizację zadań publicznych z zakresu sportu w 2020 roku.  

 

Ww. sprawozdania zostały przyjęte 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdania stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 7 

Realizacja inwestycji gminnych w 2020 roku. 

 

Informację przedstawił i omówił Inspektor ds. budownictwa, inwestycji                         

i gospodarki przestrzennej Sławomir Czapłon. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 lutego 2021 r. była 

pozytywna  i otworzyła dyskusję. 

 

Z uwagi na brak dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

jawne przyjęcie  Informacji dotyczącej realizacji inwestycji gminnych w 2020 

roku. 

 

Ww. informacja została przyjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                  

i 0 głosów „wstrzymujących” /informacja stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie Kierownika Zespołu z realizacji zadań Zespołu ds. Funduszy 

Strukturalnych UE w 2020 roku. 

 



Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Zespołu ds. Funduszy UE 

Agnieszka Pilarska. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że opinia Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w dniu 22 lutego 2021 r. była 

pozytywna  i otworzyła dyskusję. 

 

Radna Maria Syktus zapytała z jakiego powody odrzucone zostały wnioski na 

przebudowę dróg w Żabicach: 

Kier. Agnieszka Pilarska odpowiedziała, że nie zostaliśmy powiadomieni                  

o przyczynie odrzucenia tego wniosku i dodała, że w roku bieżących złożony 

został kolejny wniosek dotyczący modernizacji dróg w Żabicach ulice: 

Mickiewicza, 1 Maja i Spokojna. 

 

Radna Maria Syktus powiedziała, że rusza nabór na projekt p.n. „Aktywna 

tablica”  pomocna przy pracy z uczniami ze specyficznymi problemami 

edukacyjnymi. W ramach tego projektu szkoła może pozyskać do 35 000 zł przy 

20 procentowym wkładzie własnym. Radna wyraziła nadzieję, że gmina 

przystąpi do tego projektu bo jest to atrakcyjny pomysł na doposażenie szkół. 

Kierownik Agnieszka Pilarska odpowiedziała, że zapoznamy się tym konkursem 

dotyczącym ww. projektu i Wójt na pewno podejmie decyzję. 

Radna Maria Syktus dodała, że projekt jest bardzo atrakcyjny, w Szkole 

Podstawowej w Górzycy na pewno jest na taką formę dydaktyczną 

zapotrzebowanie bo takich uczniów jest obecnie około 50. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie jawne przyjęcie  Sprawozdania Kierownika Zespołu z realizacji 

zadań Zespołu ds. Funduszy Strukturalnych UE w 2020 roku. 

 

Ww. sprawozdanie zostały przyjęte 13 głosami „za” przy 0 głosów „przeciw”                  

i 0 głosów „wstrzymujących” /sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 8a 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV.145.2021 Rady      

Gminy Górzyca z dnia 28 stycznia 2021 r. w sprawie wyboru metody      

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia      

wysokości tej opłaty i ustalenia stawek opłat za pojemniki na terenie  Gminy      

Górzyca. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Inspektor ds. gospodarki odpadami 

komunalnymi , gospodarki przestrzennej i dróg Ewelina Pakos. 

 



Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że uchwała została 

wprowadzona do porządku obrad sesji w dniu dzisiejszym i otworzyła dyskusję. 

 

Radny Kazimierz Wontor poprosił o informację ile osób (mieszkańców) jest 

wykazanych w systemie oraz ilu jest właścicieli nieruchomości (deklaracji)? 

Inspektor Ewelina Pakos odpowiedziała, że w systemie ma wykazana liczbę 

mieszkańców 3545, natomiast deklaracji złożono w liczbie 1311. 

 

Radny Ryszard Dębiński prosi o informację czy podjęto już działania mające na 

celu uszczelnienie liczby zobowiązanych mieszkańców do odbioru odpadów 

komunalnych? 

Inspektor Ewelina Pakos odpowiedziała, że podjęto działania na podstawie 

danych zawartych w ewidencji ludności i na tej podstawie weryfikowane są 

deklaracje i określana jest faktyczna liczba mieszkańców. Sukcesywnie 

wysyłane są wezwania do złożenia wyjaśnienia w sprawie rozbieżności. 

Wykazane różnice w deklaracjach podlegają uregulowaniu i niekiedy jest to 

okres ok. dwóch lat do zapłacenia. W przypadka kiedy na wezwanie nie zgłasza 

się mieszkaniec, wszczynane jest postępowanie administracyjne. Na razie na 

wezwania zgłaszają się wszyscy. 

 

Z uwagi na brak dalszej dyskusji Wiceprzewodnicząca Rady poddała pod 

głosowanie jawne przyjęcie  uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIV.145.2021 Rady Gminy Górzyca z dnia 28 stycznia 2021 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawek opłat za pojemniki na 

terenie  Gminy Górzyca /kopia uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ww. uchwała Nr XXV.147.2021 została podjęta 13 głosami „za” przy 0 głosów 

„przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących” /kopia uchwały stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Ad. 9 

Roczne sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z działalności w 2020 

roku. 

 

Sprawozdanie odczytał Przewodniczący Komisji Ryszard Cieślak /sprawozdanie 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 7 

Pisemne interpelacje i zapytania radnych. 

 

- Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała zapytanie złożone przez radnego 

Adriana Sulmińskiego, które stanowi załącznik do protokołu. 



 

Ad. 8 

Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o treści złożonych interpelacji                 

i zapytań od poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na nie.  

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy odczytała przedłożone przez Skarbnika 

Gminy następujące odpowiedzi na zapytania złożone przez radnych podczas 

sesji w miesiącu styczniu dotyczące: 

*wskazania źródeł pokrycia wydatku związanego z podwyżką diet radnych w 

2020 r.; 

*wykazania dochodów gminy pochodzących ze źródeł zewnętrznych za lata: 

2016 do 2020. 

Obie odpowiedzi stanowią załącznik do protokołu. 

 

Ad. 9 

Wolne wnioski i informacje. 

 

- Radny Ryszard Dębiński spytał podziękował w imieniu swoim i mieszkańców 

ul. Reja w Górzycy za wykonanie jej modernizacji oraz zgłosił konieczność 

posprzątania terenu cmentarza komunalnego w Górzycy zwłaszcza przy bramie 

wejściowej. 

 

- Radny Rafał Baran stwierdził, iż przynależność do grupy G7 pod przewodnictwem 

gminy Słubice może spowodować, iż gmina Górzyca zyska mniej niż to będzie 
możliwe. Powodem jaki wskazał, może być niejasna relacja pomiędzy Członkiem 
Zarządu Województwa Lubuskiego, a Przedstawicielami gminy Słubice. Radny 
zaapelował aby porozmawiać z obiema stronami, żeby wspierały się nawzajem                     
w kwestii funduszy unijnych, po to aby nie popełnić błędów, które mogą wyniknąć                    
z niechęci do wzajemnej współpracy a konsekwencje mogą dotknąć całą grupę G7. 
Stwierdził, iż mieszkańcom powiatu bardzo zależy na podziale funduszy, gdyż to 
prawdopodobnie jest ostatnie rozdanie takich unijnych środków. 

 

Ad. 10 

Sprawozdania komisji Rady o ich pracach w okresie międzysesyjnym lub                    

w sprawach projektów uchwał. 

 

Brak sprawozdań. 

 

Ad. 11 

Zakończenie obrad XXV sesji Rady Gminy. 

 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że z uwagi na wyczerpanie 

porządku obrad sesji Rady Gminy i brak dalszej dyskusji  zakończył  XXV sesję 

Rady Gminy.  /godz. 14
13

 



Transmisja zarejestrowana na płycie dvd / stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Zbiorcze zestawienia wszystkich głosowań stanowią załącznik do niniejszego 

protokołu. 

   

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska.  

        Wiceprzewodnicząca Rady 

               (-)Janina Bryl  
  
 


